
 

 
 

Hornbæk Skole

H. C. Andersens Vej 3

8920 Randers NV

Telefon +45 89 15 42 00

hornbaek.skole@randers.dk

hornbaekskole.randers.dk

Hornbæk, 9. januar 2025

REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Skole: Hornbæk Skole 

Mødested: Hornbæk Skole, personalerum 
 
Mødedato: 12.12.2024 
 
Mødetid: 18.30 – 21.00 
 
Deltagere:  Majbritt Frost, Morten Amby Christensen, Martin Sørensen, Allan Mikkelsen, Mads Engdahl Andersen, Bruno 

Ørsted Jakobsen, Stig Nyboe Kirkegaard, Anne Willemose Poulsen, Sanne Stidsborg Sylvest, elev Mathias Bek 
Petersen, elev Bertram Blumensaat, lærer Flemming Abildgaard, lærer Sarah Roed, Pernille Rosenkilde og Kim 
Højer Hanen (referent) 

Afbud: Sarah Roed, Mads Engdahl , Bertram Blumensaat, Mathias Bek Pedersen, Anne Williemose 

 
 
 

1. Velkommen ved Majbritt  
 
 

2. Orientering  
• Skolebestyrelsesformand 

Majbritt informerede om seneste skolerådsmøde herunder ”sporarbejdet” og 
arbejde med kvalitetsudvikling for skolerne i Randers Kommune. 
 

• Elevråd 
Elevrådet har drøftet manglende deltagelse i idræt og har forskellige forslag til 
indeområderne. Elevrådet har desuden drøftet rengøringen og papiraffald.  
 

• Medarbejder 
Ingen bemærkninger. Der er afholdt volleystævne for flere skoler. De forventede 
økonomiske besparelser og uvisheden herom påvirker arbejdsmiljøet blandt 
personalet. 
 

• Ledelse  
Førskolen begynder den 1. marts 2025, og vi forventer nu 3 klasser til kommende 0. 
årgang. Vi forventer at ansætte en pædagogmedhjælper og en fast pædagog efter 
jul. 
Der afholdes traditionen tro Lucia. 



 

 

Side 2

Der arbejdes på at får udbedret belysningen flere steder på skolen, således at der 
vil være LED-belysning alle steder. Vi håber, det bliver gennemført til sommer. 
Toiletterne ved garderoben forventes udskiftet indenfor de næste par år.  
Vi forventer, at der bliver malet i garderoberne så snart det er muligt – 
Ejendomsservice indhenter tilbud. 
Ledelsen arbejder med forbedre udtrykket og indretningen af fællesrummene i 
indskolingen. 
Der er i år stor tilslutningen til personalets julefrokost. 
Der afholdes teamkonferencer i januar,  hvor teamets gensidige forventninger 
drøftes. 
For tiden arbejder ledelsen med revisitationer af samtlige børn i specialklasserne. 
Elever visiteres for et år ad gangen til specialklasserne. Herefter skal man forholde 
sig til, om eleven skal revisiteres eller tilbage til almen-delen.  
Der er udarbejdet pjecer for dygtige elever, mellemrummet, læringsvejledning, 
adfærd-kontakt-trivsel, dansk- og matematikvejleder, som senere bliver lagt på 
skolens hjemmeside. Ligeledes arbejdes der med en beskrivelse af alle afdelingerne 
som led i at skærpe og tydeliggøre vores kommunikation om skolen.  

 
 

3. Status på plan for skolens udeområder  
Der er opført et nyt og mere hærværksikret hegn ved parkeringspladsen. Der er nu kommet 
byggetilladelse til legeredskaber i skolegården, og det forventes opført til foråret. Vi 
afventer byggetilladelse på infinity bane, tarzanbane, svævebane, hængekøjer, lavvuer, 
mulitibane. Det forventes at blive godkendt og opført i løbet af marts måned. 
 
 

4. Skolepatrulje/morgentrafik ved Majbritt 
Skolepatruljen fortæller, at de er trygge ved opgaven. De oplever enkelte gange, at der 
bliver kørt lidt tæt og lidt hurtigt. Generelt fungerer trafikken ok. 
 
De ældste elever respekterer ikke altid skolepatruljen, hvilket skolebestyrelsen ønsker 
drøftet på elevrådsmøde, så eleverne kan inddrages i dette. Skolebestyrelsens 
observationer giver desuden anledning til at anerkende og rose skolepatruljernes indsats. 
Eleverne er meget mødestabile og pligtopfyldende. 

 

5. Budgetudmøntning af besparelse  

Kim og Majbritt gennemgik de planlagte besparelser. 

Budgetarbejdet har fyldt meget i forvaltningen, og de har haft travlt med at udarbejde 
besparelsesforslag.  
Skolebestyrelsen drøftede udmøntning af budgetbeslutningen på specialområdet og de 
reelle besparelser. 
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Skolebestyrelsen var uforstående overfor de store besparelser. Skolebestyrelsen er bl.a. 
uforstående overfor, at de ”billigste tilbud”, som er specialklasserne, skal spare mest. 
 
 

6. Fraværsindsats  
Pernille gennemgik skolens fraværsindsats. Der afholdes på skolen en intern workshop om 
skolens nye fraværsteam og den generelle fraværsindsats. 
 
 

7. Dygtige elever  
Indsats i forhold til dygtige elever er et fælles kommunalt indsatsområde i Randers 
Kommune. På 1. årgang testes eleverne på Hornbæk Skole for at afklare, om der er særlige 
dygtige elever. 
Såfremt der identificeres elever, der er særligt dygtige gives der vejledning til de 
pågældende elevers lærere i forhold til at understøtte skolens tilgang. En lærer, der har 
modtaget efteruddannelse, varetager denne opgaver. Det afklares derudover, om der er 
brug for særlige tiltag for den pågældende elev.  
 
Der er for nuværende ikke fælles kommunale tiltag for de særligt dygtige elever. Der er på 
skolen udarbejdet en informativ pjece til de forældre, som har et særlig dygtigt barn. 
 

 
8. Skærmfri undervisning  

Punktet er en opfølgning fra en tidligere drøftelse. 
 
Skolebestyrelsen drøftede de nationale anbefalinger og ønsker at inddrage eleverne i 
drøftelsen om, hvordan man bedst kan imødekomme anbefalingerne.  
 
Anbefalingerne om skærmfri undervisning deles på kommende afdelingsmøder. 
 
Skolebestyrelsen ønsker en tilbagemelding om, hvilke tiltag det giver mening at ”forfølge”, 
og hvordan vi bedst arbejder med det. 
 
 
Kommende punkter  
• Valgfag i udskolingen fra næste skoleår  

• Folkeskolens Kvalitetsprogram 33 initiativer. 
 
Skoleårets kommende mødedatoer: 

• 16.01.25 
• 27.02.25 
• 24.04.25 
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• 19.06.25  


	referat Skolebestyrelsesmøde

